

COVID-19 တၢ်ဟ့ၣ်ကူၢ်ဟ့ၣ်ဖးလၢဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ်အဂီၢ်

က့ၢ်လၢအလဲၤတရံးအသးမၤတၢ်လၢ *Greater Sydney

NSW တၢ်ကူၢ်ဘၣ်ကူၢ်သ့အဝဲကျိၤဒီး NSW တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချတဖၣ်မၤသကိးတၢ်တပူၤ ဃီလၢတၢ်ကခိဆၢဝဲဒၣ် COVID-19 န့ၣ်လီၤ.

ဒ် NSW တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချအတၢ်ဟ့ၣ်ကူၢ်အိၣ်အသိး တၢ်မၤလိတၢ်လၢဟံၣ်န့ၣ်တၢ်ဟံၣ်လီၤအီၤလၢ က့ၢ်တဖၣ်လၢအအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢ*Greater Sydney (ဟံၣ်ဃုာ် Blue Mountains, Central Coast, Wollongong and Shellharbour)အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. က့ၢ်တဖၣ်န့ၣ်တၢ်အိးထီၣ်ဃာ် အီၤလၢက့ၢ်ဖဲခဲလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်လိာ်ဘၣ် န့ၣ်လီၤ.ဖဲက့ၢ်ဖိတကၤမ့တမ့ၢ်မိၢ်ပၢ်မ့တမ့ၢ်ဖိမ့ၢ် အိၣ်ဒီး COVID-19 အတၢ်ဆါပနီၣ်စၢ်ဖိအခါဒၣ်လၢ ([COVID-19 symptoms](#)) အဝဲသ့ၣ်တဘၣ်ထီၣ်က့ၢ်ဘၣ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်တဘၣ်ဟဲက့ၤ ကဒါဆူက့ၢ်တုၤလီၤလၢအဝဲသ့ၣ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်မၤက့ၢ် အစၢလၢအစံးအတၢ်ဆါအယၢ်တအိၣ်ဘၣ် ဒီးအတၢ်ဆါ ပနီၣ်ဆ့ၣ်ဝဲဒၣ်တစုန့ၣ်လီၤ.

နီၣ်ကျိၢ်ဘၢမၢ်ဒီးတၢ်ကးဘၢမၢ်သၣ်

ဖဲအိၣ်လၢက့ၢ်အခါနီၣ်ကျိၢ်ဘၢမၢ်မ့တမ့ၢ်တၢ်ကး ဘၢမၢ်န့ၣ်တၢ်လိာ်ဘၣ်အီၤလၢတၢ်ကဖျိၣ်အီၤလၢ တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အဒွဲပူၤအဂီၢ်-

- က့ၢ်ဖဲခဲလၢအအိၣ်ဝဲဒၣ် 7 တီၤဒီးဆူအဖီခိၣ်
- ပုၤမၤတၢ်ဖိခဲလၢ

တၢ်ပျဲပူၤဖျးတနီၤအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်ဘျါသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ အဂီၢ်လီၤ. ဝံသးစူၤကွၢ်ဘၣ်နီၣ်ကျိၢ်ဘၢမၢ်အတၢ်ဘျါ တဖၣ်လၢအအိၣ်လၢ NSW အပဒိၣ်အပုၤ ယဲၤဘျးစဲအပူၤ ([Face mask rules on the NSW Government website](#))လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ဆူညါအဂီၢ်တက့ၢ်.

ပုၤတမ့ၢ်တဖၣ်

ပုၤတမ့ၢ်လၢအကါတဒိၣ်တဖၣ်န့ၣ်တၢ်တပျဲအီၤလၢက့ၢ် အလီၢ်အကျဲတဖၣ်အပူၤဘၣ်.

မိၢ်ပၢ်ဒီးပုၤက့ၢ်ထွဲကဟ့ကဟံၣ်တၢ်တဖၣ်ကဘၣ်လူၤဟီၢ် အဝဲသ့ၣ်အက့ၢ်အတၢ်ဟ့ၣ်ကူၢ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ် ဆီတလဲ တဖၣ်အအိၣ်ဝဲဒၣ်ဒီးတၢ်ဟဲဟံၣ် လီၤဒီးဟဲအိၣ် က့ၢ်က့ၢ်ဖိန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤဟံၣ်ဃုာ်တၢ်အိၣ်လၢသိလ့ၣ်အပူၤဖဲဟဲဟံၣ်လီၤဒီးဟဲ အိၣ်က့ၢ်ဖဲသၣ်အခါ,မၤဘၣ်တၢ်အံၤဖဲမ့ၢ်ပူၤဖျးဝဲဒၣ်လၢ န ကီၢ်အခါန့ၣ်တက့ၢ်. ဖဲဟဲအိၣ်က့ၢ်ဒီးဟဲလီၤက့ၢ်ဖိဖဲက့ၢ်တထီၣ် အဆၢကတီၢ်တဖၣ်အတၢ်က့ၢ်ထွဲကဟ့ကဟံၣ်အကတီၢ် (Out of School Hours Care (OOSH)) တလိာ်မၤတၢ်အံၤဘၣ် မ့ၢ်လၢ တၢ်ဆဲးလီၤမံၤဒီးတၢ်ဆဲးဟဲထီၣ်မံၤအတၢ်မၤန့ၣ် တၢ်လိာ်မၤအီၤန့ၣ်လီၤ.

မိၢ်ပၢ်တဖၣ်ကဘၣ်-

- လူၤဟီၢ်နီၣ်အိၣ်အတၢ်အိၣ်စီၤစုၤအတၢ်ဟ့ၣ်ကူၢ်တဖၣ်လၢအဝဲ သ့ၣ်အလီၢ်ကစီၤအဂီၢ်ဒီးဟးဆူးတၢ်ဟံၣ်ဖျိထီၣ်သးလၢက့ၢ် အတၢ်န့ၣ်လီၤအပဲတရီၤအချၢန့ၣ်လီၤ.
- အိၣ်ဆဲးဘၣ်လၢက့ၢ်အတၢ်လီၢ်အချၢ-တၢ်ပျဲပူၤဖျးတၢ်ဘၣ်တဘၣ်တၢ်ကသုအီၤလၢအဘၣ်ထွဲဒီးက့ၢ် လၢတၢ်ပညိၣ်လီၤလီၤဆီဆီတနီၤအဂီၢ် (Schools for Specific Purposes (SSP)), က့ၢ်ဖဲလၢအဘၣ်ဒိဘၣ်ထံး သ့ညိညိဃုာ်ဒီးက့ၢ်ဖဲလၢအအိၣ်ဒီးနီၣ်ခိၣ်သ့က့ၢ်ဂီၢ်တလၢတ ပုၤတဆူၣ်တ ချတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.
- လၢတၢ်လူၤဟီၢ်မၤထွဲတၢ်ဖျိနီၣ်ကျိၢ်ဘၢမၢ်အတၢ်လိာ် ဘၣ်တဖၣ်အဂီၢ်ဒီးဆဲးလီၤမံၤခိဖျိတၢ်သ့ဝဲဒၣ် Service NSW QR code ဖဲန့ၣ်လီၤဆူက့ၢ်ကရၢၢ်အပူၤအခါတက့ၢ်.

HSC က့ၢ်ဖိတဖၣ်

HSC က့ၢ်ဖိတဖၣ်ကဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲအီၤလၢအကထီၣ်က့ၢ်လၢ အကမၤတၢ်မၤလိ,တၢ်တီၢ်ကျဲၤအတၢ်မၤဒီးတၢ်အိၣ်ကတီၢ်ကတီၢ် သးလၢတၢ်ဒီးစဲးတဖၣ် ဖဲ တၢ်အံၤတၢ်မၤအီၤလၢ ဟံၣ်မ့ၢ်တသ့ဘၣ် အခါန့ၣ်လီၤ. က့ၢ်ဖဲလၢအထီၣ်တၢ်အံၤကလိာ်လူၤဟီၢ်ထွဲဝဲဒၣ် COVID တၢ်ပူၤဖျးအတၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢအယံးတ ခါအံၤန့ၣ်လီၤ.

လီၤတဲစိပုၤကတီၢ်ကျိၢ်ထံတၢ်အတၢ်မၤစၢၤ

ဖဲန့ၣ်လိာ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဆူညါအခါဝံသးစူၤကိးဘၣ်န့ၣ်ခိၣ် တက့ၢ်. ဖဲန့ၣ်လိာ်ဘၣ်ပုၤကတီၢ်ကျိၢ်ထံတၢ်လၢတၢ်မၤစၢၤအဂီၢ် ဃုာ်ဒီးန့ၣ်သံက့ၢ် သံဒီးန့ၣ်ဝံသးစူၤကိးဘၣ် လီၤတဲစိပုၤကတီၢ်ကျိၢ်ထံတၢ်အတၢ်မၤစၢၤလၢ 131 450 ဒီးယုန့ၢ်ဘၣ်ပုၤကတီၢ်ကျိၢ်ထံတၢ်တဂၤလၢအကတီၢ်န့ၣ် တက့ၢ်. တၢ်တယုန့ၢ်ဒီးတၢ်အပူၤကလံၤလၢတၢ်မၤစၢၤတခါအံၤအဂီၢ်ဘၣ်.

